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Чесно	кажучи,	важкувато	мені	виступати	перед	такою	аудиторією,	я	не	так	часто	на	виступаю
таких	зібраннях,	як	дана	конференція.	Я	більше,	як	пономарь	перед	своєю	аудиторією,	яка
приходить	до	театру.

Але,	 дійсно,	 прийшов	 час	 громаді	 херсонській	 прокидатись	 і	 наводити	 порядок	 у
своєму	місті	і	робити	щось	для	того,	щоб	нашим	дітям	було	не	соромно	ходити	по	цих	вулицях
відвідувати	театри,	бібліотеки,	приходити	до	мерії..	Ми	повинні	зрозуміти,	що	робимо	щось	не
для	Сальдо	чи	для	депутатського	корпусу,	а	робимо	це	для	себе.	 І	 повинні	робити,	 як	для
себе.	Коли	ми	це	зрозуміємо,	тоді,	мабуть,	у	нас	щось	вийде.	І	ще	ми	повинні	зрозуміти,	що	все,
що	ми	робимо	у	своєму	житті	-	це	все	заради	майбутнього,	заради	наших	дітей.

Я	в	театрі	працюю	вже	18	років.	Я	прийшов	до	нього	молодим,	завзятим	і	теж,	у	нас	була	купа
проблем,	але	я	завжди	для	себе	ставив	таке	завдання	-	я	хотів,	щоб	мої	діти	приходили	до
мого	театру	і	їм	було	не	соромно,	їм	було	цікаво.	Я	намагався	зробити	так,	що	вони	могли	там
для	себе	про	щось	цікаве	дізнатись,	щось	важливе	почути,	побачити,	відчути	на	емоційному
рівні..	І	за	ці	роки,	я	думаю,	ми	пройшли	цей	тернистий	шлях	до	поставленої	мети.	Бо	тоді	на
початку,	 якщо	 на	 виставу	 збиралось	 10	 глядачів,	 то	 це	 було	 «весьолєнько»,	 як	 казав	 мій
заступник.	 Але	 актори	 виходили	 на	 сцену	 і	 сміялися	 або	 вмирали,	 або	 вирішували	 якісь
проблеми	заради	тих	10	чоловік,	які	прийшли	в	зал.	І	сьогодні	ми	вже	граємо	2	вистави	в	день
при	повних	аншлагах.	Значить,	я	розумію	що	ми	потрібні	людям.

Ми	 не	 вирішуємо	 питання	 поганих	 ЖЕКів	 чи	 ще	 якісь	 питання,	 які	 хвилюють	 людей	 у
повсякденному	житті.	Але	на	емоційному	рівні	ми	відкриваємо	вічні	істини	добра	і	зла,	і	люди
йдуть	до	театру,	як	до	вічного	життєдайного	джерела.	І	у	цьому	полягає	вплив	культури	на
громаду,	на	місто.

І	я	хочу	,	і	маю	надію,	і	мрію	таку,	що	через	не	такий	великий	проміжок	часу,	через	5-10
років	наше	місто	змінить	своє	обличчя.	Вже	те,	що	на	наших	вулицях	з`явилися	квіти,	це
говорить	 про	 те,	 що	 наша	 праця,	 яку	 ми	 виконували	 багато	 років,	 вона	 вже	 не	 пройшла
даремно.	Ще	ці	квіти	рвуть	сьогодні,	ще	їх	крадуть	-	це	так,	але	я	впевнений,	що	незабаром	все
більше	квітів	буде	буяти	на	наших	вулицях.

В	 цьому	 зв'язку,	 я	 хочу	 поділитись	 своїми	 спогадами.	 Колись	 давно,	 у	 сільському	 будинку
культури,	коли	26	років	тому	мене	призначили	туди	директором,	я	розпочав	з	того,	що	почав
розводити	квіти.	Мені	всі	говорили:	«Та	навіщо?	Це	ж	колгосп.	Все	вирвуть,	покрадуть».	А	я
знову	 садив.	 І	 рік,	 і	 два,	 і	 три.	 А	 потім	 садили	 вже	 і	 наші	 селяни,	 і	 через	 5	 років	 у	 нас	 був
чудовий	зимовий	сад.,	на	який	приїздили	дивитися	зі	всієї	області.

Тому,	 мабуть,	 щоб	 працювала	 ідея	 громадського,	 суспільного	 самоврядування,	 і
депутатський	корпус,	і	міськвиконком	повинні	надавати	громаді	плідні	ідеї	і	приклад	їх
втілення	 у	життя.	 Тоді	 ми	 зможемо	 пояснити	 мешканцям	 нашого	 міста,	 що	 кожна	 людина,
кожен	житель	міста	повинен	приймати	участь	у	роботі	 громади,	 у	житті	міста.	Якщо	кожна
людина	в	нашому	місті	сама	посадить	дерево	чи	квіточку,	як	це	колись	було	на	суботниках,	про
які	 ми,	 на	 жаль	 забули,	 то	 вона	 ніколи	 їх	 не	 вирве,	 це	 точно.	 Вона,	 навпаки,	 буде	 все	 це



охороняти.	 А	 у	 нас	 зараз	 так	 -	 громадян	 використали	 раз	 у	 5	 років,	 зібрали	 нас,	 ми
проголосували	 і	 далі	 думаємо,	 що	 хтось	 для	 нас	 буде	 щось	 робити.	 Та	 ні.	 Дійсно,	 треба
збиратися	і	робити	конкретні	справи,	які	зможуть	вплинути	на	розвиток	міста.

От	ми	втілили	разом	таку	ідею,	як	кожного	року	святкувати	День	міста.	Влада,	депутатський
корпус	знаходять	кошти	і	роблять	свято	для	мешканців	-	привозять	популярних	артистів,	які
виступають	 перед	 нашими	 городянами.	 І	 тисячі	 громадян	 приходять	 і	 дійсно	 отримують
емоційний	заряд.	Але	все-таки	хотілось	би,	щоб	кожен	громадянин	нашого	міста,	скільки	нас	-
300	чи	360	тисяч	населення,	відчув	і	був	би	причетний	до	свята	нашого	міста.	Ми	пропонуємо	-
давайте	на	наступний	рік,	коли	місту	виповнюється	230	років,	зробимо	230	справ
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на	користь	міста.	І	розпочнемо	уже	сьогодні	готуватися.	Щоб	кожен	відчув	свою	причетність.	У
нас	 76	 депутатів.	 От	 76	 гарних	 справ	 у	 нас	 уже	 повинно	 бути.	 Треба,	 щоб	 кожен	 депутат
зробив	якусь	гарну	справу	і	відзвітував.	В	міськвиконкомі	скільки	людей	працює?	І	т.д.,	і	т.д.	І
тоді	місто,	дійсно,	буде	розвиватись.

Ви	 знаєте,	 колись,	 якийсь	 із	 чергових	 губернаторів,	 коли	я	 волав	до	нього,	що	не	 вистачає
коштів,	дайте	їх	для	того,	щоб	ми	могли	щось	гарне	зробити	для	громади	і	міської	і	обласної,
сказав:	«А	за	що	вам	гроші	давати	-	ви	на	хлібники,	Вам	даєш,	даєш,	а	вам	весь	час	мало».	А	я
дійсно	подумав,	а	за	що	ж	нам	дають	гроші,	що	ми	робимо	таке,	суспільно	значиме,	що	іде	на
користь	людям?	А	потім	зробив	для	себе	висновок.	Я	завжди	стою	в	театрі	 і	дивлюсь	в	очі
людям,	які	заходять	в	театр,	а	потім,	дивлюсь	у	очі	людей,	які	виходять	із	театру.	І	ви	знаєте,	-
це	різні	очі.	Так	от,	за	ту	різницю	в	очах	людей	держава	і	повинна	вкладати	кошти,	не	давати,
не	платити,	а	вкладати	кошти	у	розвиток	культури,	в	розвиток	науки.

Я	 наведу	 такий	 приклад.	Це	 історичний	факт.	Після	Великої	 Вітчизняної	 війни	Японія,	 як	 і
наша	держава,	була	в	розрусі.	І	міжнародні	організації	надали	кредити,	позики	на	те,	щоб	вона
відбудувалась.	 Радянський	 Союз	 відбудовувся	 іншим	 шляхом.	 Нам	 просто	 везли	 людей	 з
концтаборів,	які	без	коштів	щось	будувати.	А	Японія,	отримавши	міжнародні	кредити,	вкладала
їх	у	освіту	 і	 культуру.	 І,	 через	багато	років	держава,	яка	не	має	корисних	копалин	ніяких,	 є
найрозвиненішою	у	світі	державою.	Так	що,	шановні	добродії,	давайте	перейдемо	від	призивів
на	трибунах,	від	дебатів	на	всіх	рівнях	до	того,	що	будемо	робити	краще,	перш	за	все	для	себе.
І	тоді	всім	буде	комфортно	й	гарно	і	добре.

І	через	пресу,	і	через	інші	ЗМІ,	і	через	проведення	отаких	заходів	нам	треба	доносити
позитивні	 ідеї,	 і	 позитивну	 інформацію	до	людей.	 Тому,	що	 від	 консолідації	 суспільних
ідей,	ми	можемо	отримати	певний	поштовх	і	для	дій	влади,	і	для	дій	депутатського	корпусу.

І	ті	надбання,	які	є	у	місті,	які	є	в	державі,	вони	повинні	знаходитись	не	десь	там,	на	останніх
сторіночках.	 Ми	 повинні	 знати	 з	 перших	 сторінок,	 що	 херсонські	 спортсмени	 привезли
міжнародні	 медалі.	 Як	 же	 класно!	 Це	 ж	 наша	 молодь,	 наші	 діти!	 Що	 у	 культурі	 Херсона
відбулась	певна	подія	-	театр	поїхав	у	Москву	і	привіз	звідти	якусь	нагороду.	До	речі,	сьогодні
Москва	взяла	у	нас	15	вистав.	Ми	будемо	грати	на	Новий	рік	15	вистав	у	Москві!

Я	наведу	ще	один	приклад.	У	нас	в	місті	є	фірма,	яка	виробляє	вареники,	пельмені	з	маркою
«ОСА».	Там	керівник	Олексій	Урсуленко.	Він	 запросив	нас,	робітників	 культури,	до	 себе	на
виробництво,	на	екскурсію.	Коли	ми	-	театрали	зайшли	у	цех,	де	жіночки	ліплять	ці	варенички,
я	 відмітив	 для	 себе	 -	 всі	жінки	 всміхаються.	 Вони	 на	 праці,	 у	 них	 є	 норма,	 вони	 повинні	 їх



виліпити,	але	у	всіх	них	-	усміхнені	обличчя	і	гарний	настрій.	Вони	роблять	це	з	бажанням	і	ці
вареники	можна	їсти.	Ви	ж	знаєте,	що	коли	жінка	вам	дома	приготує	обід	такий,	-	на	нервах,	то
він	вам	на	користь	не	піде.	Це	я	точно	знаю.	Але,	коли	це	робиться	з	любов`ю,	з	культурою,	з
певним	відношенням,	то	це	буде	на	користь.

Коли	ми	всі	будемо	робити	у	своєму	місті	все	з	любов`ю	і	дійсно,	будемо	гордитись,
що	ми	живемо	в	Херсоні,	де	є	великі	історичні	коріння	і	будемо	це	пропагувати	на	всіх
рівнях,	тоді	відбудеться	наша	громада.	Тоді	будуть	приїздити	до	нас	і	будуть	говорити,	як
класно	 і	 гарно	 у	 Херсоні.	 Театр,	 наприклад,	 це	 довів.	До	 нас	 приїздять	 і	 навчаються	 і	 вся
Україна,	і	не	тільки	Україна,	як	працювати.	Звичайно,	я	не	можу	давати	готових	рецептів,	мені
важко	 давати	 їх	 вам.	 Я,	 просто,	 кожного	 дня	 намагаюсь	 відкрити	 двері	 свого	 закладу
культури,	я	кожного	дня	намагаюсь	якомога	більше	створити	цікавих	речей	для	того,	щоб	ви,
городяни,	прийшли	до	нас,	щоб	отримали,	щось	дуже	гарне,	дуже	суттєве.	І	щоб	ви	вийшли	з
театру	і	пішли	будувати	місто,	робити	красиві	вулиці,	парки,	сквери,	створювати	ці	об`єднання
ОСББ,	щоб	наші	будинки	і	вулиці	були	красиві	і	щоб	люди	ходили	гарні	ходили,	усміхнені.

Спасибі	 за	те,	що	Ви	мене	вислухали,	приходьте	до	нас.	Ми	працюємо	ради	Вас.	 І	давайте
будемо	разом	щось	робити	на	користь	нашого	міста	і	нашої	громади.


